

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

သူတော်ကောင်းတရား ကြားနာခြင်း

လူအဖြစ်ကို ရခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ သတ္တဝါတို့၏ အသက်ရှင်ခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ သူတော်ကောင်း တရားကို ကြားနာခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ ဘုရားရှင်တို့ ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာရခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။

ဗုဒ္ဓဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၈၂)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၈ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ဝန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမာစေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲပြောင်းပေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံ၏ လူဦးရေအပေါ်မူတည်၍ တစ်နေ့လျှင် လိုအပ်နိုင်မည့် အသား၊ ငါး၊ ဥအမျိုးမျိုးတို့ကို စနစ်တကျ သုံးသပ်တွက်ချက်၍ မွေးမြူရေးများ တိုးချဲ့နိုင်ရေးနှင့် တိုးချဲ့မွေးမြူနိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်

အေးသာယာစက်မှုဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို နိုင်ငံတော်မှ ဖြည့်ဆည်းပေးမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အေးသာယာစက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန်၌ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့မွန်းလွင်ပိုင်းတွင် တောင်ကြီးမြို့ အေးသာယာစက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

ဦးစွာ ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန်ရှင်းလင်းဆောင်၌ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဝင်းဇင်မောင်က ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် ဇုန်အတွင်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မွေးမြူရေးဇုန်အတွင်း လုပ်ငန်းကော်မတီဖွဲ့စည်း၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကြီးကြပ် လျက်ရှိမှု၊ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိမှု၊ ဇုန်အတွင်း ဥစားကြက် မွေးမြူထားရှိမှု၊ နှစ်အလိုက် ကြက်ခြံ အရေအတွက်နှင့် ကောင်ရေ တိုးတက်လာမှုအခြေအနေများ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ❖





Sky Cable Car ကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ပြင်ပုံအထွတ် Sky Cable Car စီးနင်းရင်း ပြင်ပုံအထွတ် ပန်းခြံတော် စီးသာဝယ်ဝယ်ဝန်းကျင်အလှူများကို ကြည့်ရှု စားနပ်ရိက္ခာ ခြံမြင်ပါသည်။

မွဲကောက်ရေငံခွန် (BE.FALLS)

အပန်းဖြေခန်း

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်စီးပွားရေးဖိုရမ် (၂၀၂၃)

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် “ရခိုင်ပြည်နယ်စီးပွားရေး ဖိုရမ် (၂၀၂၃)”ကို အောက်တိုဘာလ ၂၂ ရက် (ယနေ့)တွင် ပြည်နယ် ၏မြို့တော် စစ်တွေ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံစွန့်ခွီးတီထွင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပေါ်ထွက်လာစေ ရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ အနာဂတ်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ပေးသည့် အဆိုပါဖိုရမ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပညာရှင်သုံးစွဲတို့က အဓိက ဟောပြောဆွေးနွေးကြကာ ဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များ၊ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ စီးပွားရေးပညာ ရှင်များ၊ လူငယ်များ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမည့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ သုံးခုလည်း ပါဝင်မည်ဟု သိရသည်။

“စည်းဝေးခါခါ၊ ညီညာတက်ကြွ၊ လုပ်ဆောင်ကြလျက်၊ ရှေးကရိုးရာ၊ ထိန်းသိမ်းကာနှင့်၊ ဂုဏ်ဂုဏ်၊ ကြီး-မိ-ရိသေ၊ ရှလေ မငြီး၊ သူ့သမီးကို၊ စောင့်စည်းကြည့်ရှု၊ စေတီရန်နှင့်၊ ထေရ်ရှင် သူမြတ်၊ ပူဇော်အပ်၏၊ တိုင်းရပ်ပြည်ရွာ၊ ကြီးပွားကြောင်းတည်း။” ဟူသော အပရိယာနီယတရား (၇)ပါးနှင့်အညီ မကြာမကြာ စည်းဝေးကြခြင်း၊ အစည်းအဝေးသို့ အညီအညွတ်တက်ရောက် ၍ အညီအညွတ်ဆုံးဖြတ်ကြကာ ဆောင်ရွက်ရန်ကိစ္စဟူသမျှတို့ကို ညီညာဖြုတ်၊ တက်တက်ကြွကြွ ဆောင်ရွက်ကြခြင်းက ဒေသနှင့် ပြည်သူတို့အတွက် ကြီးပွားစည်ပင်မှု၊ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့ကို ဖြစ်ထွန်းလာစေမည်ဖြစ်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် သဘာဝ သယံဇာတကြွယ်ဝသည်။ ရေခဲမြစ်ကောင်းများလည်း ရှိသည်။ သို့ရာတွင် သဘာဝအလျောက် ရရှိသည့်အရင်းအမြစ်များကို အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်၊ ကျွမ်းကျင်သူများပါဝင်သည့် အရည်အသွေးမြင့်မားသော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ကောင်း က အကျိုးရှိရှိ၊ ထိထိရောက်ရောက် ဖော်ထုတ်သုံးစွဲလုပ်ကိုင် နိုင်မှသာ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းမှုကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းများ ပိုပြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရတို့က ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေသ တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ အသေးစား အငယ်စား အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ကူညီပံ့ပိုး မှုများ၊ အားပေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်များအတွင်း ကိုယ်တိုင်ပါဝင်လုပ်ကိုင်နေကြ သည့် ဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း လျှပ်စစ်၊ လောင်စာဆီ စသည့်စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်၊ လုပ်ငန်းတည်ထောင် ရန်၊ တိုးချဲ့ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်၊ အရည်အသွေး မြင့်ကုန်စည်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် နည်းပညာလိုအပ်ချက်၊ ကူးသန်းသွားလာရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးတို့အတွက် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးမှု လိုအပ်ချက်၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် သွင်းအားစုလိုအပ်ချက်စသည်ဖြင့် လိုအပ်ချက်များရှိနေမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ မြေရင်းမြေညီဆည်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများလည်း ရှိနေမည်သာဖြစ်သည်။

“နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသတစ်ခုချင်းစီ အလိုက် ၎င်းဒေသနှင့် ကိုက်ညီနိုင်မည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ရေတိုရှေ့ညီထွက်ချက်ဖြင့် တက်ပေါင်းစုံမှ စဉ်းစားဆောင်ရွက် ရန်” ဟူသော နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ “ရခိုင်ပြည်နယ်စီးပွားရေးဖိုရမ်(၂၀၂၃)”မှ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူနေမှုဘဝ မြင့်မားရေးတို့ကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည့် စွန့်ခွဲတီထွင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ ပေါ်ထွက်လာကာ အနာဂတ်စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး ရလဒ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာနိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ (၂၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဦးတည်ချက် (၄) ရပ်

- ၁။ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်ဖြင့်မားရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- ၂။ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအမွေအနှစ်များနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက် ပျက်စေရန် ဖော်ထုတ်၊ ထိန်းသိမ်း၊ မြှင့်တင်ရေး၊
- ၃။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအကြားတွင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့်ထပ်တူ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ပိုမိုထွန်းကားပြန့်ပွားနေစေရေး၊
- ၄။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့အတွက် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ် တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။

မောင်တောမြို့၌ မြို့ဦးရွှေစည်းခုံဆံတော်မြတ်စေတီ ရွှေထီးတော်အသစ်တင်လှူပူဇော်နိုင်ရေး အလှူငွေများပေးအပ်

မောင်တော အောက်တိုဘာ ၂၁ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ မိုးမုန်တိုင်းဘေးကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ သော မြို့ဦးရွှေစည်းခုံ ဆံတော်မြတ်စေတီ ရွှေထီးတော်အသစ်တင် လှူပူဇော်နိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ မိုးမုန်တိုင်းဘေးကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော မြို့ဦးရွှေစည်းခုံ ဆံတော်မြတ်စေတီ ရွှေထီးတော်အသစ်တင်လှူပူဇော်နိုင်ရန်အတွက် အမှတ်(၁၅) နယ်မြေခံစစ်ဆေးရေးကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် စစ်ဆေးရေးကွပ်ကဲ ရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် သူရိန်ထွန်းနှင့် အရာရှိစစ်သည် မိသားစုဝင်များမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၂၀ နှင့် ဦးဆန်းဝင်း(MOBILE LIKE) မှန်း ရောင်းဝယ်ရေး မန္တလေးမြို့မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၃၀ တို့အား ဗိုလ်မှူးချုပ် သူရိန်ထွန်းက လှူဒါန်းပေးအပ်ရာ ဘဏ္ဍာငွေရှာဖွေရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင့်သိန်းက လက်ခံရယူပြီး (ဝဲပုံ) ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ မိုးမုန်တိုင်းဘေးကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော မြို့ဦးရွှေစည်းခုံ ဆံတော်မြတ်စေတီ ရွှေထီးတော် အသစ်တင်လှူပူဇော်နိုင်ရန်အတွက် စုစုပေါင်း အလှူငွေလက်ခံရရှိမှုမှာ ငွေကျပ် ၂၁၅၅၀၀၀ တိတိ ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သက်လွင်စိုး(ပြန်/ဆက်)

(၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ပြိုင်ပွဲဝင်များ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁ (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ၏ ဗဟို အဆင့်ပြိုင်ပွဲများကို နေပြည်တော်တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်မှစ၍ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲများသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင် ပြည်နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး(ယာပုံ) နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်အဖွဲ့ များနှင့် အုပ်ချုပ်သူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ တည်းခိုနေထိုင်ကြမည့် နေပြည်တော် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းသို့ ရောက်ရှိ ကြသည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်အဖွဲ့များကို တာဝန်ရှိသူများက



ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ မိုးစပါးအထွက်နှုန်း မှတ်တမ်းတင်စံကွက်ရိတ်သိမ်း

ထန်းတပင် အောက်တိုဘာ ၂၁ အမှတ် (၄၉/၈)ရှိ တောင်သူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင် ဦးမြင့်စိုး၏ ဆင်းသုခစပါးမျိုး မြို့နယ် အောင်မင်္ဂလာကျေးရွာ အုပ်စု ကွင်းအမှတ်(၄၅၅)၊ ဦးပိုင် က မိုးစပါးအထွက်နှုန်း မှတ်တမ်း



တင်စံကွက် ရိတ်သိမ်းပွဲ အခမ်း အနားကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ) အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးစိုးမျိုးဦးကိုကိုစိုးက မိုးစပါးသီးနှံ အထွက်နှုန်း တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် မြေပဲ၊ မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်းသီးနှံများ ပန်းတိုင် အထွက်နှုန်း ပြည့်မီကျော်လွန်ရေး အတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရေး၊ စနစ်တကျ မြေပြုပြင်ရေး၊ သွင်းအားစု စနစ် တကျ သုံးစွဲရေး၊ အပင်အရေ အတွက် ပြည့်မီရေးဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တောင်ငူခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေဝင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တောင်သူများအား မြေပဲ၊ မတ်ပဲ၊ နေကြာ မျိုးကောင်း မျိုးသန့်များကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထိုနောက် မိုးစပါးအထွက်နှုန်း မှတ်တမ်းတင် စံကွက်ရိတ်သိမ်း ရာတွင် တစ်ဧကအထွက်နှုန်း အဆိုတင်း ၁၄၄ တင်းနှုန်း ထွက်ရှိ ပြီး အခြောက်တင်း ၁၃၄ တင်းနှုန်း ထွက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ညောင်ရွှေမြို့ရှိ အဋ္ဌဒိသာဓမ္မပိဟာရကျောင်းတော်ကြီးသို့ ပင့်ဆောင်အပူဇော်ခံပွဲနှင့် အင်းသားရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၀

အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ညောင်ရွှေမြို့ရှိ အဋ္ဌဒိသာဓမ္မပိဟာရကျောင်းတော်ကြီးသို့ ပင့်ဆောင် အပူဇော်ခံပွဲအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ ဖောင်တော်ဦးဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်အား ဦးဆောင်ပြီး ပင့်ဆောင်ပူဇော်သည်။

အဆိုပါ နိုင်ငံတော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်အတူ နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ ဖောင်တော်ဦးဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်အား ဦးဆောင်ပြီး ပင့်ဆောင်ပူဇော်သည်။	အခမ်းအနားသို့ ကြည့်ရှုဖူးမြော်ကြသည်။	နယားအက၊ အင်းတိုင်းရင်းသား
စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်အတူ နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ ဖောင်တော်ဦးဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်အား ဦးဆောင်ပြီး ပင့်ဆောင်ပူဇော်သည်။	ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် ဖောင်တော်ပြန် ဧည့်ရိပ်သာသို့ ရောက်ရှိကြရာ တာဝန်ရှိသူများ နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူ တို့က လှိုက်လှဲနေ့ထူးစွာ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့များ ၏ ကိနွီကိနွီရာအက၊ ရှမ်း	စီးဆူခံအက၊ ဓားသိုင်းအက၊ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားအက၊ ရှမ်း ကြီးအက စသည့် ယဉ်ကျေးမှု ပဒေသာကပွဲ ဖျော်ဖြေနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဖောင်တော်ပြန် ဧည့်ရိပ်သာမှ ဖောင်တော်ဆိုက်ပြာသာဒ်ဆောင် သို့ စက်လှေများဖြင့် ထွက်ခွာ ရောက်ရှိကြပြီး ကရဝိက်ဖောင် တော်ဖြင့် ရောက်ရှိလာသည့် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာ ဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား ညောင်ရွှေမြို့အတွင်း လှည့်လည်ပူဇော် ခံပြီး အဋ္ဌဒိသာဓမ္မပိဟာရကျောင်းတော်ကြီးသို့ ပင့်ဆောင်မည့် ဘော်ယာဉ်ပေါ်သို့ ပင့်ဆောင်ပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူပူဇော်စဉ်။

ဖူးမြော်ကြည့်ညို၍ ညောင်ရွှေမြို့ အတွင်း လှည့်လည်ပူဇော်ခံပြီး အဋ္ဌဒိသာဓမ္မပိဟာရ ကျောင်း တော်ကြီးသို့ ပင့်ဆောင်မည့် ဘော်ယာဉ်ပေါ်သို့ အသီးသီး ပင့်ဆောင်ပူဇော်ကြသည်။	တစ်ဦးချင်း အင်းသားရိုးရာ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး (၂၆) တက် အင်းသားရိုးရာလှေလှော် ပြိုင်ပွဲများအား အသီးသီးယှဉ်ပြိုင် လှော်ခတ်ကြသည်။	လည်ပတ်သူများက လက်ခုပ် လက်ဝါးများတီး၍ တစ်ခဲနက် အားပေးခဲ့ကြသည်။
ယှဉ်ပြိုင်လှော်ခတ် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြ သူများသည် အင်းသားရိုးရာ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင် လှော်ခတ်မှုများအား တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား (၄၆) တက် အင်းသား ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားရာကျော်လှေအင်းသား ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား	လှေလှော် ပြိုင်ပွဲတွင် အင်းလေးသူ့ အမျိုးအစားအလိုက် အနိုင်မခံ အရှုံးပေးသည့် စိတ်ဓာတ်များ ဖြင့် မြေထောက်ကိုအသုံးပြု၍ လှေကိုလှော်ခတ်ကြပြီး အားကြီး မာန်တက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်ဇနီး၊ အခမ်းအနား တက်ရောက် လာကြသူများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လာရောက်	ရုဏ်ပြုဆုပေးအပ်ချီးမြှင့် အင်းသား ရိုးရာလှေလှော် ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင် က ဆွမ်းပွဲလှေ ဂုဏ်ပြုဆုများကို လှည်းကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် စီမံကိန်းနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က လှေယာဉ်ဂုဏ်ပြုဆု များကို လှည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒွန်လွင်က တစ်ဦးချင်းအင်းသား စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့များ၏ ဖျော်ဖြေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



အမှတ်လက်ဆောင်ကို ဂါရဝပြုပေးအပ်သည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် အင်းသားလှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားအပြီး တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ရာ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများက ရိုးရာအိုးစည် ဗုံမောင်းများ တီးမှုတ်၍ လှိုက်လှဲနေ့ထွေးစွာ ပြန်လည်ဂါရဝပြု နှုတ်ဆက်ဖော်တော်ဦး မြတ်စွာဘုရားအား ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။

ရွှေသင်္ကန်းများကပ်လှူပူဇော် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က အင်းလေးဖောင်တော်ဦး မြတ်စွာဘုရားအား ဆွမ်း၊ သောက်တော်ရေချမ်း၊ ပန်းနှင့် ဆီမီးတို့ ကပ်လှူပူဇော် ဖူးမြော်ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အင်းလေးဖောင်တော်ဦး မြတ်စွာ

ကြည့်ရှု

အားပေး

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြာကြာလှ၊ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများ အင်းသားရိုးရာ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင် လှော်ခတ်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



စာမျက်နှာ ၃ မှ

ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲတွင် နှစ်သိမ့်ဆု ရရှိသူများကို လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောက အမျိုးသား(၄၆)တက် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိ သည့် အသင်းများကိုလည်း ကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးက အမျိုးသား ရာကျော် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသည့် အသင်းများကို

လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ် ကြီး မြထွန်းဦးက တစ်ဦးချင်း အင်းသားရိုးရာ လှေပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုနှင့် ဒုတိယဆုရရှိသူများ ကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး ရဲဝင်းဦးက အမျိုးသား(၄၆) တက် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ ဆုနှင့် ဒုတိယဆုရရှိသည့် အသင်း များကိုလည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုဆု နှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ အသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုဆုနှင့်ချီးမြှင့်ငွေပေးအပ် ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှက အမျိုးသမီး(၂၆) တက် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယ ဆုရရှိသည့် မိုင်းသောက်အင်း ကျေးရွာအသင်းနှင့် ပထမဆုရရှိ သည့် အိုင်ထောင့်ကြီးကျေးရွာ(ခ) အသင်းတို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမျိုးသား ရာကျော်လှေပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယ ဆုရရှိသည့် ရွှေပြည်သာကျေးရွာ အသင်းနှင့် ပထမဆုရရှိသည့် ကေလာကျေးရွာအသင်းတို့အား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံသို့ ရှမ်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အင်းသား ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ အထိမ်း

ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာ ဘုရား ဓဇ္ဈကိန်းဝပ်စံပယ်တော် မူမည့် အဋ္ဌဒိသာဓမ္မဝိဟာရ ကျောင်းတော်ကြီးသို့ ရောက်ရှိကြ ပြီး အင်းလေးဖောင်တော်ဦး မြတ်စွာဘုရား ရောက်ရှိလာမှု များအား ကြိုဆိုဖူးမြော်၍ သံဃာတော်များက အင်းလေး

ဘုရားအား ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူပူဇော် ဖူးမြော်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ အင်းလေး ဖောင်တော်ဦး ရုပ်ပွားတော်မြတ် များ ညောင်ရွှေစံကျောင်းတော်ဝင် ပွဲအခမ်းအနားကို နမောတသာ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဘုရား ကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ အဖွဲ့ ဝင်များနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား စာမျက်နှာ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အမျိုးသားရာကျော်လှေပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ကေလာကျေးရွာအသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ အမျိုးသမီး(၂၆)တက် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် အိုင်ထောင့်ကြီးကျေးရွာ(ခ) အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြစဉ်။



အင်းလေးဖောင်တော်ဦးရုပ်ပွားတော်မြတ်များ ညောင်ရွှေစံကျောင်းတော်ဝင်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ဆရာတော် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွားရေရွာယံတော်မူကြသည့် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည့်ညိကြစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ
ပြည်သူတို့က ညောင်ရွှေမြို့ ကန်ကြီးကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက ဆရာတော် နာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထ ဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တပညာဝံသထံ မှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည် ကြသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွား သရဇ္ဈာယ်တော်မူကြ သည့် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည့်ညိကြသည်။ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများဆက်ကပ် ငှင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များက ဆရာတော်ကြီး များထံသို့ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ

သည် ကန်ကြီးကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက ဆရာတော် ထံမှ အနုပဓာနတရားနာယူ၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက် သွန်းချ အမျှပေးဝေကြကာ “ဗုဒ္ဓ သာသနံ စိရံ တိဋ္ဌတု” သုံးကြိမ် ရွတ်ဆိုဆုတောင်းကာ အခမ်း အနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး တို့က အဋ္ဌဒိသာဓမ္မပိယာရဒေသ စာရီ ကျောင်းတော်ကြီး ဘက်စုံ မွမ်းမံ ထိန်းသိမ်းပြုပြင် စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် ဘက်စုံ အလှူငွေများကို ပေးအပ်လှူဒါန်း ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူ ခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ဦးဆောင်

သည့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင်လည်း တောင်ကြီး မြို့ ကျက်သရေဆောင် ရွှေဘုန်း ပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးနှင့် စူဠာ မုနိလောကချမ်းသာ စေတီတော် တို့သို့ သွားရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညိသည်။

ဖူးမြော်ကြည့်ညိ
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ အလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းအောင်နှင့်အဖွဲ့ ဝင်များက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြ သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် စေတီတော် မြတ်ကြီးအား ပန်း ရေချမ်း ဆီမီး ကပ်လှူပူဇော်ပြီး စေတီတော်မြတ် ကြီးအား လက်ယာရစ် လှည့်လည်

ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသည်။ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး တို့က စေတီတော်ကြီးအတွက် ဘက်စုံအလှူငွေများကို ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် စူဠာမုနိလောကချမ်းသာ စေတီတော် မြတ်ကြီးအား အဆင့်မြင့်တင်နိုင်ရေး သုတေသနပြု ဆန်းစစ်သွားရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ

အား ပေးအပ် လှူဒါန်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် စူဠာမုနိလောကချမ်းသာ စေတီတော် မြတ်ကြီးအား အဆင့်မြင့်တင်နိုင်ရေး သုတေသနပြု ဆန်းစစ်သွားရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ

အား ပေးအပ် လှူဒါန်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် စူဠာမုနိလောကချမ်းသာ စေတီတော် မြတ်ကြီးအား အဆင့်မြင့်တင်နိုင်ရေး သုတေသနပြု ဆန်းစစ်သွားရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများအား ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ ဆရာတော်အား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးပေါ်ရှိ ရှုခင်းသာ View Point မှတစ်ဆင့် တောင်ကြီးမြို့၏ အလှအပများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ သောက်တော်ရေးချမ်း ကပ်လှူ ပူဇော်သည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် စေတီတော်လိုက် အတွင်းနှင့် အပြင်ပတ်လမ်းတို့

အား လက်ယာရစ် လှည့်လည် ဖူးမြော်ကြည့်ညိုရာ ဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယခု နှစ် မေလအတွင်း နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် လာရောက် ဖူးမြော်စဉ် ပြုပြင်မွမ်းမံထိန်းသိမ်း ရန် မှာကြားချက်များအား ဆောင်

ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို လိုက်လံရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ရှင်းလင်း တင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်က စေတီတော်ကြီး ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် ဘုရားဖူး လာပြည်သူများစိတ်အေးချမ်းသာ

စွာ ဖူးမြော်ကြည့်ညိုနိုင်ရေး စဉ်ဆက်မပြတ် ထိန်းသိမ်းဆောင် ရွက်သွားရန် လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။ ထိုသို့ လှည့်လည် ဖူးမြော်စဉ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဘုရားဖူးလာ ပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး

နှုတ်ဆက်သည်။ သင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့ က စေတီတော်ကြီးအတွက် ဘက်စုံအလှူငွေများကို ပေးအပ် လှူဒါန်းရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရလှူ

သည်။ ထိုနောက် စည်ညည် တော် မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်က လက်မှတ်ရေးထိုးပူဇော်ခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

❖ ဖွဲ့စည်းမှု

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မှ တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ကြက်ဥများ ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိမှု အဆင့်မြင့် နည်းပညာအသုံးပြု ဥစားကြက်မြီးများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ မွေးမြူရေးဇုန် အတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ရောဂါ များဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောမှု များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဥစားကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က မွေးမြူရေးဇုန် အတွင်း အစာထုတ်လုပ်မှု၊ ကျွေးမွေးမှုနှင့် ရေပြည့်ဝစွာရရှိရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု နှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးပြီး ယခု အေးသာယာ စက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန် တွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကိုဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်ရန်နှင့် အားပေးရန်အတွက် လာရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသ ထွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ ကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် အေးသာယာ စက်မှုဇုန်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများကို ပြည်ပမှ တင်သွင်း နေရမှု လျော့နည်းသွားစေရန်အတွက် နို့စားနွားမွေးမြူရေးကိုဆောင်ရွက်ကြရန်

ဦးစွာရည်ရွယ်ခဲ့သော်လည်း ဒေသခံများ ပိုမိုစိတ်ဝင်စားသည့် ဥစားကြက်မွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည့် အတွက် ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း။

ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု လျှော့ချနိုင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့် နိုင်ငံ ရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများ ကြောင့် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ချိန်တွင် အေးသာယာစက်မှုဇုန်အတွင်းရှိ ရှမ်းရိုးမ မွေးမြူရေးဇုန်မှ ကြက်ဥများကို တစ်နိုင်ငံ လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် အရေအတွက် များစွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ဖြစ်စေခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း မွေးမြူရေးဇုန်တိုးချဲ့နိုင်ရေးနှင့် တိုးချဲ့ မွေးမြူနိုင်ရေးအတွက်လည်း လိုအပ်သည် များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ကြက်ဥလိုအပ်ချက်သည် နေ့စဉ်ရှိနေပြီး ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်ကို ပြည့်စီအောင် ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက ကြက်ဥ ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကိုလည်း လျှော့ချနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ လူဦးရေအပေါ် မူတည်၍ တစ်နေ့လျှင် လိုအပ်နိုင်မည့် အသား၊ ငါး၊ ဥအမျိုးမျိုးတို့ကို စနစ်တကျ သုံးသပ်ထုတ်ချက်၍ မွေးမြူဇုန်များ တိုးချဲ့နိုင်ရေးနှင့် တိုးချဲ့မွေးမြူနိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) အနေဖြင့် အစာစပ်စက်ရုံ ဆောင်ရွက်ပြီး မွေးမြူရေးအစာလိုအပ်

ချက်ကို ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် အခြေ အနေရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးအစာ ထုတ်လုပ်ရန် ဒေသတွင်းထွက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းများလည်း ရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် အစာစပ်စက်ရုံကို စနစ်တကျဆောင်ရွက် ပြီး ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းသို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန် အတွင်းရှိ ဒေါက်တာစိုင်းလုံ၏ အလုပ်ပိတ် အအေးခန်းစနစ်(Evaporated Cooling System)ဖြင့် အဆင့်မြင့်ကြက်မွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

○ အေးသာယာစက်မှုဇုန်သည် တစ်နိုင်ငံလုံးသို့ ကြက်ဥများ အဓိကဖြန့်ဖြူးသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြက်မြီးများ တိုးချဲ့နိုင်ရေးအတွက်လည်း သမားရိုးကျနည်းလမ်းများအပြင် ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သင့်၊ အလုပ်ပိတ်အအေးခန်းစနစ် (Evaporated Cooling System) ဖြင့် အဆင့်မြင့်ကြက်မွေးမြူခြင်းသည် အရင်းအနှီးအားဖြင့် များသည်ဖြစ်သော်လည်း ဇီဝလုံခြုံမှုအပြည့်အဝရှိမည်ဖြစ်ပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ခြင်း၊ အရည်အသွေးမြင့် ကြက်ဥများ ရရှိနိုင်ခြင်းအပြင် အခြားအကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်

ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ အေးသာယာစက်မှုဇုန်သည် တစ်နိုင်ငံ လုံးသို့ ကြက်ဥများအဓိက ဖြန့်ဖြူးသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ကြက်မြီးများ တိုးချဲ့နိုင်ရေးအတွက်လည်း သမားရိုးကျ နည်းလမ်းများအပြင် ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း၊ အလုပ်ပိတ် အအေးခန်းစနစ်(Evaporated Cooling System) ဖြင့် အဆင့်မြင့် ကြက်မွေးမြူခြင်းသည် အရင်းအနှီးအား ဖြင့် များသည်ဖြစ်သော်လည်း ဇီဝလုံခြုံ မှုအပြည့်အဝရှိမည်ဖြစ်ပြီး အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်ခြင်း၊ အရည်အသွေးမြင့် ကြက်ဥများ ရရှိနိုင်ခြင်းအပြင် အခြား အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အေးသာယာစက်မှုဇုန်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကို နိုင်ငံတော်မှ ပြည့်ဆည်းပေးမည် ဖြစ်သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်တို့ မှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါ ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရှမ်းရိုးမမွေးမြူရေးဇုန် အတွင်းရှိ ဒေါက်တာစိုင်းလုံ၏ အလုပ်ပိတ် အအေးခန်းစနစ်(Evaporated Cooling System)ဖြင့် အဆင့်မြင့်ကြက်မွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင် နိုင်မည့်အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ တွင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်လှိုင်က နန်းသီတာဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နန်းသီတာ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အထွက်နှုန်းတိုးအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည့်ပြည့်ဝဝ ဖူလုံစွာစားသုံးနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းတွင် ခရီးစဉ်တွင်လိုက်ပါလာသည့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နန်းသီတာ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

သက်သာသောနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးဦးစွာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းရှင်းလင်းဆောင်၍ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နန်းသီတာ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းအတွင်း မိုးစပါး စိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ ဥစားကြက်နှင့် အသားစားကြက်များ မွေးမြူထားရှိမှု၊ နို့စားနွားများ မွေးမြူထားရှိမှု၊ ဥစားဘဲများ မွေးမြူထားရှိမှု၊ DYL ဝက်များ မွေးမြူထားရှိမှု၊ ငါးမွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ မြက်ချဉ်ဖက်စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်နေမှု၊ ဆိတ်မွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ အစာစာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များသို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိမှု၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးခြံမှထွက်ရှိသည့် အသား၊ ငါး၊ ဥနှင့် အသီးအရွက်များကို တပ်မတော်သားမိသားစုများနှင့် ဝန်ထမ်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသောနှုန်းထားများဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နန်းသီတာဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းသို့ သွား မွေးမြူထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်၌ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် တပ်မိသားစုဝင်များ အသားငါးနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို ဈေးနှုန်း သက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရန် ဖြစ်ပြီး ဝိလျှံပါက ဒေသခံများသို့ ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချနိုင်ခြင်းဖြင့် ဒေသ၏ စီးပွားရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ဖြစ်ကြောင်း၊

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်သော ထုတ်လုပ်မှုမျိုး ဖြစ်စေရေး မွေးမြူမှု၊ စိုက်ပျိုးမှု အချိန်ကာလတို့ကို စနစ်တကျ ထွက်ချက်ချိန်၌ ၍ အသုတ်လိုက် မွေးမြူသည့်စနစ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုကို ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိုးစပါးများ စိုက်ပျိုးရာတွင် ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်များ ပြည့်စီစေရေး မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်းဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူဖြစ်ထွန်းအောင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊

ဥစားသားများအား ယခုထက် ပိုမိုတိုးချဲ့ မွေးမြူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်အစာများ ရရှိနိုင်ရေး ဒေသတွင်းရှိ နိုင်ငံသို့ ကုန်ကြမ်းများ အသုံးပြုကာ အဆင့်မီအစာထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

အထွက်နှုန်းတိုးအောင် ဆောင်ရွက်

ရွာနို့နှင့် အသားထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ရေးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အစာစပ်သည့် စနစ်တွင် ပါဝင်ရမည့်ပစ္စည်းများ အချိုးအစားမှန်ကန်ရန်နှင့် ရေပေးဝေမှု စနစ်ကျနပူလုပ်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ အထွက်နှုန်းတိုးအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး မိမိတို့၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအားလုံး ပြည့်ပြည့်ဝဝ ဖူလုံစွာ စားသုံးနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ငါးမွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းသည့် ငါးမျိုးများကို သုတေသနပြုမွေးမြူဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အစာစက်ရုံကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပြီး ကွပ်ကဲမှု

အောက် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ သင်တန်းကျောင်းများမှ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက်လိုအပ်သည့် မွေးမြူရေးအစာများကို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နန်းသီတာဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းအနေဖြင့် သက်တမ်းရှည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်းများသည် စံပြဖြစ်နေရမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ပေးအပ်ရာတွင်လည်း အမှန်တကယ်အလုပ်လုပ်နိုင်သည့်သူများကိုသာ ရွေးချယ်တာဝန်ပေးအပ်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်များကို တတ်နိုင်သမျှ နည်းပါးအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် သက်သာချောင်ချိရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အဆင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးစခန်း ဖြစ်သဖြင့် မှန်ကန်ကောင်းမွန်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုစနစ်ရှိရမည်ဖြစ်ကာ မြေကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေကိုအကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် စနစ်ကျနသည့် ရေသုံးစွဲမှုစနစ်ရှိရန်လိုကြောင်းနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

မွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ကြည့်ရှု

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် နန်းသီတာဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး စခန်းအမှတ် (၁)နှင့် (၂)တို့အတွင်း ဝက်၊ ဘဲ၊ နွားနှင့် ဥစားကြက်မွေးမြူထားရှိမှုတို့အပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန်ခံများက အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှတ်ကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

- နွားနို့နှင့် အသားထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အစာစပ်သည့်စနစ်တွင် ပါဝင်ရမည့်ပစ္စည်းများ အချိုးအစားမှန်ကန်ရန်နှင့် ရေပေးဝေမှု စနစ်ကျနပူလုပ်ရန်လို
- ငါးမွေးမြူရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းသည့် ငါးမျိုးများကို သုတေသနပြုမွေးမြူဆောင်ရွက်

ပါတီဝင်အင်အားများကို ဥပဒေနှင့်အညီ စုဆောင်းထူထောင်ခြင်းဖြင့် မိမိဒေသအကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုး၊ သယ်ပိုးနိုင်သည့် ခိုင်မာအားကောင်းသော နိုင်ငံရေးပါတီများဖြစ်ပေါ်လာစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ မှကြား

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုးသည် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့ လွှတ်တော်ရုံးဟောင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နိုင်ငံရေးပါတီ ၆ ပါတီမှ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များအား တွေ့ဆုံ၍ ပါတီဝင်အင်အားများ စုဆောင်းမှုကအစ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ထူထောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မိမိဒေသအကျိုး၊ နိုင်ငံတော်အကျိုးသယ်ပိုးနိုင်သည့် ခိုင်မာအားကောင်းသော နိုင်ငံရေးပါတီများဖြစ်လာစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် မှကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ မှကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ နည်းဥပဒေများကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင်လည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်း စည်းရုံးမည့်ပါတီဖြစ်ပါက ပါတီဝင်အင်အားအနည်းဆုံး ၁၀၀၀၀ နှင့် တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်တစ်ခုအတွင်းသာ စည်းရုံးမည့်ပါတီဖြစ်ပါက ပါတီဝင်ဦးရေ အနည်းဆုံး ၁၀၀၀ ကို မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးသည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၉၀ အတွင်း စုဆောင်းရမည့်ပုံ ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ရသည့် နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း ဥပဒေအရ အနည်းဆုံးသတ်မှတ်ထားသည့် ရုံးခန်းအရေအတွက်ကို ဖွင့်လှစ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အနည်းဆုံးစည်းရုံးရမည့် ပါတီဝင်ဦးရေ

မပြည့်မီခြင်း၊ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမရှိပါက နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်ခွင့်ရှိမည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးပါတီများထူထောင်မှုကို စနစ်တကျ ဖြစ်စေရန် ကော်မရှင်မှ စီစဉ်ခြင်းမှာ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်အရေးခံ၍ နိုင်ငံ၏အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ထမ်းဆောင်မည့် သူများဖြစ်လာမည်ဖြစ်၍ ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်သည့် ခိုင်မာအားကောင်းသော ပါတီထူထောင်မှုရရှိစေရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်၏ အမှတ်စဉ် (၅) ပါ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲများတွင် မဲဆန္ဒ

နိုင်ငံရေးပါတီ ၆ ပါတီ၏ ပါတီဝင်အင်အားစာရင်းများအား ဥပဒေနှင့်အညီ စီစစ်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ပါတီဝင်အင်အားစာရင်းများ မှန်ကန်စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ တိုင်းဒေသကြီးပါတီကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများက အင်အားစာရင်းများ ဥပဒေနှင့်အညီ မှန်ကန်စေရေးအတွက် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် တွေ့ကြုံရသည့် ဆောင်ရွက်ခဲများအားတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက တင်ပြချက်များအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။
အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လူဝင်ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့မှ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အရာရှိများ၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ၊ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ ပြည်သူ့ရွှေ့ဆောင်ပါတီ၊ ရှမ်းနှင့်တိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်ပါတီနှင့် ဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစု လောဘပါတီတို့မှ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ပါတီကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ချောင်းသာမြို့၌ သီတင်းကျွတ်ပွဲတော်အကြို ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ကြိမ်၊ ဝါ၊ ဗေဒါ လက်မှုထုတ်ကုန်ပစ္စည်းပြပွဲနှင့် ဈေးရောင်းပွဲတော် ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁
သီတင်းကျွတ်ပွဲတော်အကြို ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ကြိမ်၊ ဝါ၊ ဗေဒါ လက်မှုထုတ်ကုန်ပစ္စည်းပြပွဲနှင့် ဈေးရောင်းပွဲတော် ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ချောင်းသာမြို့၌ ပြုလုပ်ရာ

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝေလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ



သည်။ ယင်းနောက်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ခင်းကျင်း

ပြသထားသည့် ထုတ်ကုန်ပြခန်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ ရရှိသည်။
(အပေါ်ပုံ) လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း
သတင်းစဉ်

ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ မုံရွာမြို့နယ်၊ ကလေးမြို့နယ်နှင့် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်တို့၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဇယားဝင် သီလရှင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများအား သက်ဆိုင်

ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ် ဝဲကျွန်းကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူ ၁၁၅ ဦးတို့ကို လည်းကောင်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ် လက်ဝဲတန်းစုကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ သံဃာတော်သုံးပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၁၉၃ ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ရှိ မန္တလေးကျေးရွာ၊ ကလေးမြို့နယ်ရှိ နေ့ညောင်ပင်ကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူ ၃၆၅ ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ညောင်ကွဲရပ်ကွက်နှင့် ပတ်ဝန်း



ကျင်ကျေးရွာများမှ သံဃာတော် ၁၃၄ ပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၁၂၁ ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် အရိုးအကြောရောဂါ၊ သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ၊ ကလေးရောဂါ၊ သားဖွားမီးယပ်ရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှု ဆိုင်ရာရောဂါ၊ အစာအိမ်နှင့်အူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ၊ ဝမ်းဗျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ECG၊ Ultrasound စက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ ဆီးချို၊ သွေးချို စစ်ဆေးခြင်း၊ သွေးအုပ်စုများစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးဟောပြောခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးကာ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သူများကို နယ်မြေခွဲတပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များရှိ နယ်မြေခွဲတပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် သင်ကြားပေးနေသည့်

ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း (မိတ္ထီလာမြို့)

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-မျိုးမင်း(သာစည်)၊ စာတ်ပုံ-သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထူထောင်ရေးအတွက် လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး၊ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်နှံအားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးပြီး ပို့ကုန်ကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိတ္ထီလာမြို့ ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းအနေဖြင့် ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အသက်မွေးပညာဘာသာရပ်များ သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါသင်တန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း (မိတ္ထီလာမြို့)မှ ကျောင်းအုပ် ဒေါ်ခင်စန်းတင်နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုကို တင်ပြလိုက်ပါသည်။

မေး။ ။ ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာ သင်တန်းကျောင်းမှာ ဘယ်လိုသင်တန်းတွေကို အဓိကသင်ကြားပေးပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ အဓိက သင်ကြားပေးလျက်ရှိတဲ့ သင်တန်းတွေကတော့ ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင်သူသင်တန်း၊ လက်ရက်ကန်းသင်တန်း ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ရက်ကန်းပညာရပ်မှာ ဘယ်လိုဘာသာရပ်တွေကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပေးပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ပါမူအထည်ဖြစ်သည့်အထိ လုပ်ဆောင်မှုအဆင့်ဆင့် (လက်ချည်မျှင်ဆွဲ/စက်ချည်မျှင်ဆွဲ)၊ အမျှင်အမျိုးမျိုးအကြောင်း၊ သဘာဝဆိုးဆေး၊ ဓာတုဆိုးဆေးများ၊ ဒီဇိုင်း၊ စက်ရက်ကန်း၊ လက်ရက်ကန်း၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာဂျပ်သုတ်စတဲ့ ဘာသာရပ်တွေကို စာတွေ့ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ လက်တွေ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီအောင် သင်ကြားပို့ချပေးပါသည်။ စက်ရက်ကန်းစင်၊ လက်ရက်ကန်းစင်တွေကို အဓိကအသုံးပြုပြီး အခြားလိုအပ်တဲ့ ချည် ဆိုးဆေး၊ လွှန်း၊ ရက်ကန်းနဲ့ ဆိုင်တဲ့ လက်သုံးကိရိယာအမျိုးမျိုးစတဲ့ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းတွေကို အသုံးပြုပြီး သင်ကြားပို့ချပေးနေပါတယ်။

မေး။ ။ သင်တန်းသားအရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက်နဲ့ ဘယ်ဒေသတွေကနေ သင်တန်းလာတက်ကြပါသလဲခင်ဗျ။

ဖြေ။ ။ ချည်မျှင်နှင့်အထည်အလိပ် ကျွမ်းကျင်သူ သင်တန်းအတွက် အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် အောင်မြင်ပြီးသူတွေ၊ လက်ရက်ကန်းသင်တန်းအတွက် အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့် အောင်မြင်ပြီးသူတွေနဲ့ အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၂၅ နှစ်အတွင်းရှိသူတွေကို လက်ခံသင်ကြားပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ မိတ္ထီလာမြို့၊ မိတ္ထီလာမြို့နယ်မှာရှိတဲ့ ရပ်ကွက်တွေ၊ မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာတွေနဲ့ မိတ္ထီလာမြို့နဲ့ အနီးတစ်ဝိုက်မှာရှိတဲ့ မြို့နယ်တွေကနေ လာရောက်ပညာသင်ယူကြပါတယ်။

မေး။ ။ ရက်ကန်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းတွေကို ဘယ်လိုရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ ဖွင့်လှစ်နေပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ရည်ရွယ်ချက်တွေကတော့ မြန်မာ့ရိုးရာရက်ကန်းပညာရပ်များမတိမ်ကော၊ မပျောက်စေရန်အတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်၊ ရက်ကန်းဆိုင်ရာပညာရပ်များ စနစ်တကျပြန့်ပွားစေရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိစေရန်၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေခြင်းဖြင့် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ၊ မိသားစုဝင်ငွေ ရရှိစေရန်၊ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်၊ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ သင်တန်းတက်ပွား ဘယ်လောက်သတ်မှတ်ပြီး သင်တန်းသားဦးရေဘယ်နှဦးအထိ ခွင့်ပြုထားပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ချည်မျှင်နှင့်အထည်အလိပ် ကျွမ်းကျင်သူ သင်တန်းကတော့ သင်တန်းကာလ တစ်နှစ်ဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုသင်တန်းသားဦးရေကတော့ ၂၀ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရက်ကန်းသင်တန်းကတော့ သင်တန်းကာလ ခြောက်လဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုသင်တန်းသားဦးရေ ၁၀ ဦး ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးသူတွေအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိအောင် ဘယ်လို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ရက်ကန်းနဲ့ ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး အလုပ်အကိုင်ရရှိစေဖို့ အပ်နှံပေးပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ပိုင်၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင် စက်ရုံအလုပ်ရုံတွေမှာ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်သလို ဌာနမှာ သင့်လျော်တဲ့ နေရာလပ်တွေရှိတဲ့အခါမှာလည်း ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်အောင် ကူညီပေးပါတယ်။

မေး။ ။ သင်တန်းကြေးနဲ့ သင်တန်းအတွက် လိုအပ်တဲ့ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတွေကို ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ပေးပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ရက်ကန်းနှင့်အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှဖွင့်လှစ်တဲ့ သင်တန်းအားလုံး



စက်ရက်ကန်း၊ စက်မောင်း၊ စက်ပြင်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနေစဉ်။

သင်တန်းကြေးအခမဲ့ဖြစ်ပြီး လိုအပ်တဲ့ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းတွေကို နိုင်ငံတော်မှ ကျခံသုံးစွဲတာဖြစ်ပါတယ်။ သင်တန်းသူသင်တန်းသားများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ပညာသင်ယူနိုင်ဖို့ စားရိပ်သာမှာ ထမင်းချက်ဝန်ထမ်းတစ်ဦး၊ တာဝန်ကျဆရာ ဆရာမ တစ်ဦးနဲ့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူလေးဦးစီပါဝင်တဲ့ အဖွဲ့ ဖွဲ့ထားပြီး စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေဖို့ အခမဲ့စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားပါတယ်။ နေထိုင်ဖို့အတွက် တော့ ရေ၊ ဖိနပ်၊ အိပ်ရာ၊ စာကြည့်စာဖတ်၊ သေတ္တာ၊ WiFi အပြည့်အစုံနဲ့ အဆောင်မှာ အခမဲ့နေထိုင်ခွင့်ပြုထားပါတယ်။

မေး။ ။ သင်တန်းတက်ရောက်ပြီး တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်လိုရင် ဘယ်လိုကူညီပေးပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် လုပ်ငန်းထူထောင်နိုင်ဖို့ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းတွေ၊ လက်သုံးကိရိယာတွေကို အခါအားလျော်စွာ ထောက်ပံ့ပေးပါတယ်။ လိုအပ်တဲ့အရင်းအနှီး၊ ပစ္စည်းကိရိယာတွေ ရရှိအောင်လည်း ဌာနအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့အတွက် ဈေးကွက်ချိတ်ဆက်ပေးပါတယ်။ ဈေးကွက်ချိတ်ဆက်ပေးတယ်ဆိုတဲ့ နေရာမှာ ဌာနက ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ အသေးစားထုတ်ကုန်ပစ္စည်း ပြပွဲပြိုင်ပွဲတွေမှာ ပါဝင်ပြသရောင်းချခွင့် ပြုပါတယ်။ ဆက်စပ်ဌာနအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ပြပွဲပြိုင်ပွဲတွေ ကျင်းပရာမှာလည်း ပါဝင်ပြသရောင်းချနိုင်ဖို့ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ Super Market/Sale Center တွေမှာ ရောင်းချနိုင်ဖို့ တာဝန်ခံတွေနဲ့ အစည်းအဝေးတွေ၊ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုတွေ ပြုလုပ်ပေးပါတယ်။ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းတွေကို တရားဝင်ရောင်းချနိုင်ဖို့ ဌာနအနေနဲ့အရည်အသွေးစစ်ဆေးပြီးတော့ မှတ်ပုံတင်တွေ ပြုလုပ်ပေးပါတယ်။

❖ ❖ ❖



လက်ရက်ကန်းသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးစဉ်။



သာဘာဆိုးဆေးပြုလုပ်နည်းသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးစဉ်။



လက်ချည်မျှင်ဆွဲသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးစဉ်။



မြင်းစီးရင်း ပုဂံမြေတစ်ခွင် လည်ကြမယ်



ယဉ်လာခံ

မြင်းစီးတာဟာကျန်းမာရေးလိုက်စားသူတွေအတွက် တကယ့်ကိုကောင်းမွန်တဲ့ အလေ့အကျင့်ကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဟိုးအရင်တုန်းကတော့ မြင်းစီးခြင်းကို နိုင်ငံခြားသားတွေကိုသာ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ခဲ့ပေမယ့် ပြောင်းလဲလာတဲ့ ခေတ်ရေစီးကြောင်းအလိုက် စူးစမ်းချင်လာကြတဲ့ မြန်မာခရီးသွား ဧည့်သည်တွေကြောင့် ဝန်ဆောင်မှုတွေကို ထပ်မံပေးလာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

“မြင်းစီးလမ်းကြောင်း အတိုအရှည် အပေါ် မူတည်ပြီး ဈေးနှုန်းအမျိုးမျိုးရှိပါတယ်။ မြင်းစီးပြီး ပုဂံမြေရဲ့ ဘုရားတွေကို လှည့်လည်ဖူးမြော်ရတာက တကယ့်ကို ကြည်နူးစရာကောင်းလှတာမို့ ဒီဇင်ဘာလောက်မှာ ပြန်ပြီးစတင်ဖို့ ကြိုးစားနေပါပြီ”လို့ Ayeindamar Tour နဲ့ Mo Riding မြင်းစီးကလပ် ပူးပေါင်းပြီး မြင်းစီးဝန်ဆောင်မှုကို ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့တဲ့ ဒေါ်အေးသီတာမိုးက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ သူဟာ ပုဂံမှာ မြင်းစီးစေဖို့ စိတ်ကူးကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

“အခုဒီဇင်ဘာမှာ တုရင်တောင်ကြောထဲမှာ ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ သဘာဝအပန်းဖြေစခန်းထဲမှာ မြင်းစီးလည်ပတ်မယ်။ အလှစာတ်ပုံရိတ်ကူးမယ်။ နားမယ်။ တောင်ပတ်လည် ကာရံထားတော့ သဘာဝအိမ်အစစ်လေးလို ဖြစ်နေတာပါ။ Indoor ရော၊ Outdoor ပါ မြင်းစီးတာကို ပြန်လည်စတင်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါပြီ”လို့ ဒေါ်အေးသီတာမိုးက ဆက်ပြောပါတယ်။

မြင်းစီးဧည့်လမ်းညွှန်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုဇော်ဝမ်းကတော့ ပုဂံရဲ့ နေ့စဉ်ဆည်းဆာအလှနဲ့ နေထွက်ချိန် အလှတရားမှာ နေထွက်ချိန်ကို ကြည့်ရတာက ပိုပြီးလှပတယ်လို့ စာရေးသူကို ပြောပြခဲ့ဖူးပါတယ်။ ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်စေတီပေါင်းများစွာနဲ့ နံ့သွားလှတဲ့ ပုဂံမြေရဲ့ အလှတရားတွေဟာ ဘယ်အချိန်မှာပဲ ကြည့်ကြည့် ဘယ်သောအခါမှ ပျောက်ကွယ်သွားမယ့်အလှတရားတွေ မဟုတ်တာမို့ ပုဂံမြေကို သွားရောက်ခဲ့ရင် ပုဂံမြေတစ်ခွင်မှာ မြင်းစီးလည်ပတ်နိုင်ကြဖို့ ဒီတစ်ပတ်အတွက် ရေးသားဖော်ပြပေးလိုက်ရပါတယ်။ ။

ခရီးသွားဧည့်သည်တွေ စိတ်ဝင်စားတဲ့ ရှေးဟောင်းမြို့တော် ဘယ်အချိန် ဘယ်အခါမှာပဲ ကြည့်ကြည့် မြေသင်းရနံ့တွေ ထုံမွမ်းနေတဲ့ ပုဂံမြေဟာ ယနေ့အချိန်ထိ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်တွေရဲ့ စိတ်ဝင်စားခြင်းကိုခံရတဲ့ ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ စေတီပေါင်း ၃၈၀၀ ကျော်ရှိပြီး ရှေးဟောင်းလက်ရာ စေတီပုထိုးများ တစ်စုတစ်ဝေးတည်း ရှိနေခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တွေကို ဆွဲဆောင်နိုင်တဲ့ နေရာအဖြစ် ယနေ့ထိတိုင် ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း ဝင်လည်းဖြစ်တဲ့ ပုဂံမြို့ဟာ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်တွေ စိတ်ဝင်စား လာရောက်လည်ပတ်နေကြတဲ့ ရှေးဟောင်းမြို့တော်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

- ကိုပစ်ကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း အများဆုံးထိခိုက်ခံစားခဲ့ကြရတဲ့ ပုဂံမှာ စိတ်ခံစားမှု ရသပေးနိုင်တဲ့ မြင်းစီးခြင်း အနုပညာကို မကြာခင် ပွင့်လင်းရာသီမှာ ပြန်လည်စတင်ဖို့ ကြိုးစားနေပါပြီလို့ Ayeindamar Tour ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်
- ဟိုးအရင်တုန်းကတော့ မြင်းစီးခြင်းကို နိုင်ငံခြားသားတွေကိုသာ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ခဲ့ပေမယ့် ပြောင်းလဲလာတဲ့ ခေတ်ရေစီးကြောင်းအလိုက် စူးစမ်းချင်လာကြတဲ့ မြန်မာခရီးသွား ဧည့်သည်တွေကြောင့် ဝန်ဆောင်မှုတွေကို ထပ်မံပေးလာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်

လည်း ရှိပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနက ခရီးစဉ်တွေကို ဖော်ဆောင်ထားရှိပေးမယ့် လာရောက်လည်ပတ်ကြသူ နည်းလှပါသေးတယ်။
ခရီးစဉ်ဖော်ဆောင်ထားတဲ့ နေရာများ
ခရီးစဉ်ဖော်ဆောင်ထားတဲ့ နေရာတွေကတော့ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု နယ်မြေထဲမှာရှိတဲ့ ကျောက်မျက်မှော်ခရီးစဉ်၊ သက်စိုးတောင်ပေါ်ရှိတဲ့ ကျောက်ရေကန်ခရီးစဉ်၊ စီးအိုလှကျေးရွာမှ နှစ်ပေါင်း ၉၀၀ ကျော်သက်တမ်းရှိ မန်ကျည်းကီးခွပင်နဲ့ အင်ကြင်းတော၊ ငါးသရောက်မြို့မှာရှိတဲ့ စက်စက်ယိုကျေးရွာ၊ သံပြင်တောကျေးရွာ ရုပ်စုံကျောင်း၊ ကျောက်ပန်းတောင်း၊ မြို့နယ် လဲဂျ၊ လက်ပံအိုင်ကျေးရွာတို့ရှိ ဂဲမိုးအိုင်ခရီးစဉ်နဲ့ ပုပွားတောင်တက်

ခရီးစဉ်တွေကို ဝန်ကြီးဌာနက ပုဂံခရီးစဉ် ဒေသတွေအဖြစ် ဖော်ဆောင်ထားရှိပါတယ်။
ပုဂံမြေကိုအစီပြုပြီး လုပ်ကိုင်ကြတဲ့ စွန့်ဦးတီထွင် လုပ်ငန်းရှင်တချို့ကတော့ ပုဂံဒေသရဲ့ အလှတရားတွေကို ကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ စိတ်ကူးစိတ်သန်းကောင်းများစွာနဲ့ ပုံဖော်လာပြီး ဧည့်သည်တွေကို ဆွဲဆောင်ဖို့ ပြန်လည်ကြိုးစားလာကြပါပြီ။
လုပ်ငန်းရှင်များရဲ့ ခရီးစဉ်အစီအစဉ်များ
တစ်ချိန်တုန်းကတော့ လောကနန္ဒာဘုရားရှေ့ ရေလယ်ကျွန်း သဲသောင်ပြင်မှာ ပုဂံရဲ့ နေ့စဉ်ဆည်းဆာအလှကို ကော့တေးသောက်ရင်းကြည့်ရှုနိုင်အောင် ဖန်တီးထားတဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေ ပုဂံဘုရားတွေကြားကနေ နေ့စဉ်ဆည်းဆာကို ကြည့်ဖို့

အတွက် မြင်းစီးရင်း ကြည့်နိုင်အောင် စီစဉ်ထားမှုတွေ၊ အမိုးဖွင့်ကားတွေနဲ့ လှည့်လည်ပြီး ကြည့်ရှုနိုင်အောင် ဖန်တီးထားတဲ့ အစီအစဉ်တွေ၊ မိုးပျံပူဖောင်းစီးပြီး ပုဂံအလှကို ကြည့်ရှုနိုင်တာတွေ၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်(ဒေသအခေါ် တုတ်တုတ်)နဲ့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုတဲ့ အစီအစဉ်တွေကို တီထွင်ဖန်တီးခဲ့ကြပေမယ့် ကိုပစ်ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားပြီးနောက်မှာ ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှု ရပ်တန့်သွားခဲ့ပါတယ်။
မြင်းစီးခြင်း အနုပညာ
ကိုပစ်ကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း အများဆုံးထိခိုက်ခံစားခဲ့ကြရတဲ့ ပုဂံမှာ စိတ်ခံစားမှု ရသပေးနိုင်တဲ့ မြင်းစီးခြင်း အနုပညာကို မကြာခင် ပွင့်လင်းရာသီမှာ ပြန်လည်စတင်ဖို့ ကြိုးစားနေပါပြီလို့ Ayeindamar Tour ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။



နှစ်စဉ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ် နာရီ ၃၄ သန်းကျော် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် နမ့်ပင် အသေးစား ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ၄၁ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီး

ရန်ကင်း အောက်တိုဘာ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၌ နှစ်စဉ် ပျမ်းမျှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ် နာရီ ၃၄ ဒသမ ၆၈ သန်း ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် နမ့်ပင် အသေးစား ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်တွင် လုပ်ငန်း အားလုံး၏ ၄၁ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ရေ၊ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာက တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က

နမ့်ပင် အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ဟုမ္မလင်းမြို့နှင့်အနီးရှိ ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် MSMEs လုပ်ငန်းများ

အတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လုံလောက်အောင် ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်၍ သတ်မှတ်ကာလ တွင်ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း မှာကြားသည်။

အဆိုပါ အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း သည် ဟုမ္မလင်းမြို့၏အနောက်ဘက် ခုနစ်မိုင်ခွဲခန့် အကွာ၊ နားသကျိုက်ကျေးရွာအနီးတွင် တည်ရှိပြီး တစ်အလျား ၄၇၃ ပေ၊ တစ်အမြင့် ၁၄၄ ဒသမ ၈ ပေ၊ ရေအားအမြင့် ၈၀ ဒသမ ၃၈ ပေ၊ နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ စီးဝင်ရေဧကပေ ၁ ဒသမ ၁၀ သိန်း၊ သံကွက်ကရစ် ရေပြိုလွှဲဖြစ်ကာ တပ်ဆင်စက်အင်အား ၆ မဂ္ဂါဝပ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များအားလုံး ပြီးစီးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဟုမ္မလင်းခရိုင် စုပေါင်းရုံး အဆောက်အအုံသစ် တည်ဆောက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ပြည့်ဆည်းပေးပိုင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၂ မြို့နယ်၌ စုစုပေါင်းအင်အား ၄၈၀၀ ကျော်ဖြင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

မကွေး အောက်တိုဘာ ၂၀ (စနေနေ့တိုင်း) လုပ်ဆောင်လျက် ရှိသည်။
မြို့နယ် ၂၂ မြို့နယ်၌ စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းများကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်က မကွေး စုစုပေါင်းအင်အား ၄၈၀၀ ကျော် ဖြင့် ဘုရားစေတီပုထိုးများ၊ ဌာန ဆိုင်ရာရုံး အဆောက်အအုံများ၊ မြို့ပျံရွာစာသင်ကျောင်း၊ ဆေးရုံများ၊ သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေးနှင့် ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူ ဖြစ်စေရေးတို့ အတွက် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို အပတ်စဉ်

ခြင်း၊ ကျောင်းနှင့် ဆေးရုံဝင်း အတွင်းရှိ အဆောက်အအုံများနှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ကိုင်း၊ သစ်ပင်များ ခုတ်ထွင်ဖယ်ရှား ရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေမြောင်းများ အတွင်းအမှိုက်သရိုက်များ ဆယ်ယူ ရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်ကားများဖြင့် စနစ်တကျ သိမ်းဆည်းစွန့်ပစ် ခြင်းများကို ဝိုင်းဝန်းစုပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရာ ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုကို တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လွင်၊



အနောက်ပိုင်း လေတပ်ကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ်မှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ထွန်းဝင်း မကွေးလေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှူး

ဗိုလ်မှူးကြီး သန်းနိုင်ညွန့်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

မြိတ်ကျွန်းစုခရီးသွားလုပ်ငန်းများ သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက် ခရီးသွားရာသီမှ စတင်လည်ပတ်မည်

မြိတ် အောက်တိုဘာ ၂၀
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြိတ်ကျွန်းစု ခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလ သုံးနှစ်ကျော်အကြာ ရပ်နားထားခဲ့ရာမှ ယခုနှစ် သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်ကာလ ခရီးသွားရာသီတွင် ပြန်လည်စတင်လည်ပတ်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ခရီး သွားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။
“ကျွန်းခရီးစဉ်တွေတော့ စတင်ပြေးဆွဲတော့မှာပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ရက်ပိုင်းက မြိတ်ခရိုင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းက ခရီးစဉ်ပို့ဆောင်ပေးမယ့်ကျွန်းတွေ ဆီကို လေလာမှုတွေ လုပ်ခဲ့ပြီးပါပြီ။ ခရီးသွားကုမ္ပဏီ ၂၀ လောက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီအထဲကမှ ရှစ်ခုလောက်က သီတင်းကျွတ်ရာသီကနေစတင်ပြီး ဝန်ဆောင်မှုပေး

တော့မှာပါ” ဟု မြိတ်ခရိုင် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာ ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြား သည်။
မြိတ်ကျွန်းစုအတွင်းရှိ နာမည်ကြီးသည့် ကျွန်း ခရီးစဉ်များလည်ပတ်နိုင်ရန်အတွက် လေးကျွန်း၊ သမီးလှ၊ ခုံးရေတံခွန်၊ ခုံးညောင်မိုင်း၊ စမတ်ကျွန်း၊ ပဒန်းကျွန်း၊ ကြယ်လိပ်၊ ဘေလီစသည့် ခရီးစဉ်များကို စီစဉ်ထားပြီး ခရီးစဉ် ဝန်ဆောင်မှုနှုန်းထားများကို လူတစ်ဦးလျှင် ၄၄ ကျပ် နှစ်သိန်းမှ သုံးသိန်းခွဲအထိ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။
“အဓိကအခက်အခဲက လေယာဉ်ခရီးစဉ်တွေ ကျပ်နေတာ၊ ရန်ကုန်- မြိတ်လေယာဉ်ခရီးစဉ်ကုန်ကျ စရိတ်မြင့်မားနေတာတွေ၊ လောင်စာဆီ ဈေးနှုန်း



မြိတ်ကျွန်းစုခရီးသွားဒေသရှိ ပင်လယ်ကမ်းခြေတစ်ခုကို တွေ့ရစဉ်။



မြိတ်ကျွန်းစုဒေသရှိ ခရီးသွားများ ဆွဲဆောင်ရာ ကမ်းခြေတစ်ခု။

ကြီးမြင့်မှုကြောင့် ဈေးနှုန်းမြင့်သွားတာတွေရှိနေ ပါတယ်။ အဆင့်မီပြင်ဆင်မှုတွေ၊ ဝန်ဆောင်မှုတွေ၊ ခရီးစဉ်ရေးဆွဲတာတွေမှာ အကောင်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှု ပေးနိုင်ဖို့ လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ အခက်အခဲက တော့ ခရီးသည်တွေ မြိတ်ကျွန်းစုကိုလာဖို့ လမ်းခရီး လုံခြုံမှု၊ ခရီးစရိတ်ကြီးမြင့်မှုတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု Adman Beauty ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။
ကျွန်းပေါင်း ၈၀၀ ကျော် တည်ရှိသည့် မြိတ် ကျွန်းစုဒေသအတွင်း ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွား ဧည့်သည်များအနေဖြင့် ရေပေါ်ရေအောက်ရွာခင်း များ၊ လှပသောသဲသောင်ပြင်များပါဝင်သည့် ကျွန်း များ၊ ဆလုံလူမျိုးများ၏ ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်း များနှင့် လူနေမှုပုံစံများကို လေ့လာနိုင်မည့်အပြင် ရေကူးခြင်း၊ ဒေသသုံးလှေငယ်များဖြင့် သဘာဝ ဒီရေတောများကိုလည်း လေ့လာနိုင်ခြင်း၊ ငါးများ ခြင်း၊ ငါးဖမ်းလှေများနှင့် လိုက်ပါငါးဖမ်းခြင်းလုပ်ငန်း များကိုလည်း လေ့လာလည်ပတ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယခင်က ခရီးသွားအများစု စိတ်ဝင်တစားလည်ပတ် လေ့ရှိသောကျွန်းများမှာ လေးကျွန်း၊ ဘေလီကျွန်း၊ ကြယ်လိပ်ကျွန်း၊ ခုံးညောင်မိုင်း၊ စမတ်ကျွန်း၊ ပဒန်း ကျွန်းနှင့် ခုံးရေတံခွန်တို့ဖြစ်သည်။ မြင့်ဦး(မြိတ်)

❖ နိုင်ငံတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကကျသည်မှာ ပညာရည်မြင့်မားမှု ဖြစ်...

❖ မိမိတို့အစိုးရ၏ ပညာရေးမျှော်မှန်းချက်သည် ကျောင်းနေအရွယ်အားလုံး အနိမ့်ဆုံး KG+9 အောင်မြင်ရေးဖြစ် သည့်အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပညာရည်မြင့်မားရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင် အထည်ဖော်ရေးပဟိုက်မတ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၃)သို့ တက်ရောက် အမှာ စကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာမှုလျှော့ချရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား ကို မထွိုင်မြဲ၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှု မှုသည် ပြည့်ပည့်တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင် များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ သည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



ဂျူးဇီကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ သစ်တောဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ(င)အရ အပိတ်ထားသောလုပ်ပိုင် ခွင့်များကိုကျင့်သုံးလျက် ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်း ကျရောက်နေသည့် ဧရိယာအကျယ် အဝန်း ၂၀၀၀ ဧကရှိသော နယ်မြေကို “ဂျူးဇီ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော” အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၁၂၅/၂၀၂၃) အရ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း (၆)ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်) မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁

ဒီပီဝီလီနေဖြစ်သည့်အတွက် အများပြည်သူတို့၏ အလုပ်ပိတ်ရက်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၄ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၂ ရက်) တနင်္ဂနွေနေ့သည် “ဒီပီဝီလီနေ” ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ ရုံးများ၏ပိတ်ရက်နှင့်လွှဲပြောင်းနိုင်သည့်စာချုပ် စာတမ်းများ အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ အရ အများပြည်သူတို့၏ အလုပ်ပိတ်ရက်ဖြစ် ကြောင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၂၂/ ၂၀၂၃ ဖြင့် ကြေညာထားပါသည်။

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ပိုမိုအားကောင်းလာပြီး မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၁

ယနေ့ညနေ ၅ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်း နှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိ နေသည်။ အဆိုပါအားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ကနဦးတွင် အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်ပြီး ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်ကာ အောက်တို ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်အလယ်ပိုင်း၌ မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ် သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ ထို့နောက် မြောက် - အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ပိုမိုအားကောင်းလာနိုင်ကာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့ပိုင်း နှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ဘင်္ဂလားပြည်နယ် ကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရပါသည်။

မိုး/ဗလ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဟားမားစ်အဖွဲ့ကပမ်းဆီးထားသည့် အမေရိကန် စားစာနစ်ဦးကို လွှတ်ပေးခဲ့ **နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁**

ပိတ်ဆို့မှုတွေကြောင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းမှာ အခက်အခဲတွေ ကြုံတွေ့နေရဆဲဖြစ်တဲ့ ငလျင်ဘေးဒဏ်ခံ အာဖဂန်ပြည်သူများ **နိုင်ငံတကာရေးရာ ၈၁**

၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ (တတိယ) ၁၀ ရက်ပတ်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးမိုးလေဝသခန့်မှန်းချက် **ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁**

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ဂိုးဒါဇင်ဝက်ဖြင့် အနိုင်ရ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၁

၂၀၂၃ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၅) ဒုတိယနေ့ကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်က သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဆက်လက် ကျင်းပရာ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက် တက်အသင်းက GFA အသင်းကို ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းအနေဖြင့် ဇယားအောက်ဆုံးမှ GFA အသင်းကို ဂိုးဒါဇင်ဝက်ဖြင့် အနိုင် ယူကာ ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်ဆက်ထိန်းပြီး ဆက်လက်ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၄